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Besvarelse af spørgsmål nr. 14 fra Folketingets Retsudvalg vedrørende 
forslag til lov om ændring af retsplejeloven, straffeloven, lov om 
fuldbyrdelse af straf m.v., færdselsloven og forskellige andre love 
(Gennemførelse af flerårsaftale for domstolene 2024-27 m.v.) (L 115) 
 
Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 14 vedrørende forslag til lov om 
ændring af retsplejeloven, straffeloven, lov om fuldbyrdelse af straf m.v., 
færdselsloven og forskellige andre love (Gennemførelse af flerårsaftale for 
domstolene 2024-27 m.v.) (L 115), som Folketingets Retsudvalg har stillet 
til justitsministeren den 8. april 2024.  
 
 
 
Peter Hummelgaard  

/ 
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Spørgsmål nr. 14 fra Folketingets Retsudvalg vedrørende forslag til lov 
om ændring af retsplejeloven, straffeloven, lov om fuldbyrdelse af straf 
m.v., færdselsloven og forskellige andre love (Gennemførelse af 
flerårsaftale for domstolene 2024-27 m.v.) (L 115): 
 

”Vil ministeren oplyse, hvor ofte en sag under den forenklede 
proces behandles efter de almindelige regler, jf. muligheden i 
retsplejelovens § 402, herunder hvor ofte det sker som følge af 
en anmodning fra en part, fra alle parter eller ex oficio, herunder 
hvad det har betydet for eventuel omkostningsdækning for 
parterne i de pågældende sager?” 
 

Svar: 
 
Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en 
udtalelse fra Domstolsstyrelsen, der har oplyst følgende: 
 

”I 2023 var der ca. 750 civile sager ved byretterne med en 
sagsværdi på 0-50.000 kr., der blev afsluttet som en almindelig 
civil sag. 
 
Domstolsstyrelsen har ikke data på årsagerne til, at disse sager 
er blevet behandlet som en almindelig civil sag ved byretterne. 
Domstolsstolsstyrelsen har endvidere ikke data på 
omkostningsdækningen for parterne i de pågældende sager.” 
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